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Zápis z jednání
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

č. 2/2013 konaného dne 7. února 2013

Přítomni:

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 7. Křivánek Roman

2. Kovanda Bohumil 8. Ptáček Jaroslav

3. Máca Stanislav 9. Pátek Radek

4. Zahrádka Miroslav 10. Feldbabel Vít

5. Bičík Lukáš 11. Jirků Ladislav (předseda)

6. Brož Ladislav 12. Pech Miroslav (tajemník)

Omluveni:

1. Hájek Otto 2. Fabeš Roman

Hosté:

1. Fialová Jana (členka Rady Kraje Vysočina) 3. Vlachová Alena (OŠMS)

2. Nantl Jiří (MŠMT) 4. Ubr Kamil (OŠMS)

Program jednání:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu a zápisu;

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

4. Informace o schváleném rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2013;

5. Informace o schválených grantových programech z Fondu Vysočina na rok 2013 z oblasti 

školství, mládeže a sportu;

6. Změny ve školském rejstříku;

7. Diskuze a různé;

8. Závěr.

1. Zahájení jednání
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je VVVZ usnášeníschopný.

2. Schválení programu a zápisu
Předseda přednesl návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu a zápisu;
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3. Vystoupení prvního náměstka ministra školství, mládeže a tělovýchovy Jiřího Nantla;

4. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

5. Informace o schváleném rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2013;

6. Informace o schválených grantových programech z Fondu Vysočina na rok 2013 z oblasti 

školství, mládeže a sportu;

7. Změny ve školském rejstříku;

8. Diskuze a různé;

9. Závěr.

Takto upravený návrh programu byl 11 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.

3. Vystoupení prvního náměstka ministra školství, mládeže a tělovýchovy Jiřího Nantla
Jiří Nantl informoval, že MŠMT vidí problém v nedostatečné komunikaci se zřizovateli a kraji na 
politické rovině. Cílem MŠMT je intenzivněji vtáhnout kraje do formování vzdělávací politiky. Kraje 
jsou vnímány jako důležití partneři při plnění stanových cílů MŠMT. Před měsícem byly 
představeny základní východiska strategie vzdělávací politiky do roku 2020, kde zejména kraje 
jsou klíčovými partnery. Byla sestavena pracovní skupiny zabývající se optimalizací regionálního 
školství, principy financování regionálního školství. MŠMT bude usilovat o systém, který bude 
jednodušší a transparentnější. Jana Fialová informovala o zasedání, které se uskutečnilo v Praze 
a týkalo se projednání koncepce návrhu organizace regionálního školství. Jedná se o přípravný 
materiál s tím, že jednotlivé podkapitoly budou rozeslány k připomínkování. Dne 28. 2. 2013 
proběhne další zasedání, kde budou došlé připomínky prodiskutovány. Jiří Nantl doplnil, že 
konkrétní parametry návrhu financování regionálního školství jsou stále v jednání. Finanční 
mechanismus musí umožnit pracovat s regionálními prioritami. Cílem změn není prvoplánová
optimalizace škol. Je potřeba stabilizace sítě škol. Bohumil Kovanda vznesl dotaz týkající se 
rozdělení na pedagogy a nepedagogy. Jiří Nantl odpověděl, že MŠMT dlouhodobě nikdy nechtělo 
rozdělení na pedagogy a nepedagogy. Rozdělení bylo kvůli finančnímu ohodnocení učitelů. 
Uvažuje se, že by na vzdělávání dítěte šla jednotná částka, která by zahrnovala jednotné složky, 
ale ne v plném rozsahu, neboť o určité složce by rozhodoval kraj. Na základě měření jsou mezi 
jednotlivými kraji ve vzdělávání rozdíly. Dagmar Nejedlá vznesla dotaz na zvýhodňování menších 
krajů, obcí. Jiří Nantl odpověděl, že MŠMT uvažuje o zavedení bonifikace (paušální částky) pro 
základní školy v malých obcích z důvodu udržení tříd v těchto obcích. Stanislav Máca vznesl dotaz 
na diferenciaci velikosti škol ve středním školství. Jiří Nantl odpověděl, že velký problém je v 
přílišné diverzitě ve středním školství. Jaroslav Ptáček vznesl dotaz na časový harmonogram 
strategie. Jiří Nantl odpověděl, že strategie bude hotova asi do konce října. Časový harmonogram 
u reformy financování regionálního školství je otázka přípravy zákona.

4. Informace o bodech projednaných v radě kraje
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 08. 1. 2013 do 29. 1. 2013:

RK č. 1/2013
 Jmenování hodnotící komise dle Pravidel Rady Kraje Vysočina pro poskytování dotací na 

pořádání celoročních volnočasových aktivit pro děti a mládež
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -

dofinancování evropských vzdělávacích projektů

RK č. 2/2013
 Projekt School and Firm Hand in Hand - příspěvek partnerům na realizaci projektu
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 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 
organizátorům krajských a vyšších kol postupových soutěží a přehlídek v roce 2013 dle 
schválených pravidel rady kraje

RK č. 3/2013
 Konkursní řízení na vedoucí pracovní místo ředitele (ředitelky) školských příspěvkových 

organizací zřizovaných Krajem Vysočina v roce 2013
 Projektový záměr příspěvkové organizace Střední průmyslová škola Třebíč
 Zadávací řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávku zařízení pro projekt Od 

myšlenky k výrobku

RK č. 4/2013
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Evropské projekty - přijetí finančních 

prostředků na realizaci projektu Vzdělávání ředitelů SŠ kraje Vysočina
 Návrh na schválení čerpání investičního fondu Hotelové školy Třebíč a Střední průmyslové 

školy Třebíč
 Projektový záměr příspěvkové organizace Hotelová škola Třebíč
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -

dofinancování evropských vzdělávacích projektů

Ladislav Jirků vznesl dotaz na „Projekt School and Firm Hand in Hand - příspěvek partnerům na 
realizaci projektu“ z RK č. 2/2013. Miroslav Pech odpověděl, že OŠMS obdržel od partnerů 
projektu Střední školy technické Žďár nad Sázavou a Vysočiny Education, školského zařízení pro 
další vzdělávání pedagogických pracovníků a střediska služeb školám, příspěvkové organizace 
vyúčtování nákladů spojených s přímým zapojením do realizace projektu. Vzhledem k tomu, že 
předložená vyúčtování splňují stanovené podmínky, navrhuje OŠMS schválit výše uvedeným 
partnerům projektu zvýšení závazného ukazatele „Příspěvek na provoz“ na realizaci projektu 
„School and Firm Hand in Hand“. Ladislav Jirků dále vznesl dotaz na harmonogram „Konkursní 
řízení na vedoucí pracovní místo ředitele (ředitelky) školských příspěvkových organizací 
zřizovaných Krajem Vysočina v roce 2013“. Miroslav Pech odpověděl, že v současné době se na 
harmonogramu pracuje, poté bude součástí zápisu. Jedná se o devět škol.

Usnesení 05/02/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
informace z rady kraje přednesené Miroslavem Pechem.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Informace o schváleném rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2013
Alena Vlachová okomentovala podkladový materiál a blíže objasnila některé výdajové položky.
Celkem příspěvek na provoz škol a školských zařízení zřizovaných krajem činí cca 317 mil. Kč. Na 
konkurzy a periodické hodnocení je vyčleněna částka ve výši 250 tis. Kč, na drobné studie, 
analýzy a podpory v oblasti školství je vyčleněna částka ve výši 1,2 mil. Kč., na podporu učebních 
oborů je vyčleněna částka ve výši 3 mil. Kč. Stipendia jsou vyplácena již třetím rokem. 
Vít Feldbabel vznesl dotaz na seznam nedostatkových oborů. Kamil Ubr odpověděl, že seznam byl 
zakomponován do pravidel, na základě nichž jsou stipendia vyplácena. Seznam oborů je 
pravidelně aktualizován. Alena Vlachová dále doplnila, že na spolupráci s partnerskými regiony je 
vyčleněna částka ve výši 987 tis. Kč, patří sem např.: francouzský a německý lektor, soutěž 
„S Vysočinou do Evropy“. Na podporu soutěží a přehlídek byla vyčleněna částka ve výši 1,5 mil. 
Kč., na rozvoj talentů byla vyčleněna částka ve výši 455 tis. Kč., na podporu neziskového sektoru 
byla vyčleněna částka ve výši 2,3 mil. Kč, patří sem např. „Volný čas“. Na kapitolu „Podpora 
sportu“ byla vyčleněna částka ve výši 12 850 tis. Kč. Na pořízení movitého investičního majetku je 
vyčleněna částka ve výši 7 mil. Kč. Na Základní umělecké školy - systémová dotace na pořízení a 
opravy učebních pomůcek ZUŠ je vyčleněna částka ve výši 500 tis. Kč. Na kapitolu „Střední 
odborné školy - Zavedení oboru Energetika“ je vyčleněna částka ve výši 1 mil. Kč. Dále podala 
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informace o možných požadavcích OŠMS pro rok 2013. Dagmar Nejedlá vznesla dotaz na 
asistenty pedagogů pro integrované žáky. Alena Vlachová odpověděla, že jsou hrazeny z přímých 
výdajů na pedagogy. Za měsíce září až prosinec 2012 byla vyčleněna částka ve výši 8,5 mil. Kč. 
Počet asistentů se snížil. Byl sestaven manuál podmínek, který je veřejně přístupný na webu kraje.

Usnesení 06/02/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
informace o schváleném rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2013.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Informace o schválených grantových programech z Fondu Vysočina na rok 2013 
z oblasti školství, mládeže a sportu

Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál. Jedná se o tradiční dva grantové programy:
GP Jednorázové akce 2013 - grantový program na podporu jednorázových volnočasových 
a sportovních aktivit. Celkový objem finančních prostředků činí 2 mil. Kč. GP je rozdělen do dvou 
podprogramů. Podprogram A - jednorázové akce zaměřené na volnočasové a sportovní aktivity 
pro děti a mládež ve výši 1,2 mil. Kč a Podprogram B - jednorázové akce určené na volnočasové 
a sportovní aktivity pro širokou veřejnost ve výši 800 tis. Kč.
GP Sportoviště 2013 - grantový program na podporu tělovýchovné aktivity, směřující ke zlepšení 
podmínek pro sportovní vyžití obyvatel regionu. Celkový objem finančních prostředků činí 3 mil. 
Kč. GP je rozdělen do dvou podprogramů. Podprogram A - drobná údržba sportovišť ve výši 1 mil. 
Kč a Podprogram B - výstavba a modernizace sportovišť ve výši 2 mil. Kč.

Usnesení 07/02/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
informace o schválených grantových programech z Fondu Vysočina na rok 2013 z oblasti školství, 
mládeže a sportu.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

7. Změny ve školském rejstříku
Kamil Ubr informoval, že školský zákon ukládá, jak se změny v rejstříku provádí. OŠMS 
v přenesené působnosti je povinen ke každé změně vydat vyjádření. Technické změny jsou 
projednány v radě kraje, koncepční změny jsou projednány v zastupitelstvu. Výbor se zabývá 
všemi změnami.

Usnesení 08/02/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
změny ve školském rejstříku a
souhlasí
se stanoviskem OŠMS.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

8. Diskuze a různé
Jana Fialová podala informace o stavu optimalizaci škol. Členové výboru obdrželi podkladový 
materiál – koncept optimalizace škol – který je dosud neveřejný. Tento materiál byl blíže 
okomentován. Dagmar Nejedlá informovala o optimalizaci škol v Pardubickém kraji. Zde se díky 
optimalizaci podařilo ušetřit kolem cca 28 mil. V rámci optimalizace se osvědčilo zavedení 
přijímacích zkoušek. Je zapotřební vrátit exkluzivitu gymnáziím a posílit technické obory. Jana 
Fialová doplnila, že probíhá úzká spolupráce se školami v kraji zaměřené na technické obory 
z důvodu navýšení počtu studentů v těchto oborech. Vít Feldbabel doplnil, že je důležitý i další 
rozvoj kraje. Studenti, kteří zde vystudují, tak by měli mít důvod v kraji zůstat, a začít zde i 
pracovat. Lukáš Bičík vznesl dotaz, zda v současné době existuje seznam škol, kterých by se 
optimalizace týkala a seznam kritérií. Kamil Ubr opověděl, že orientační pracovní kritérium je, když 
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počet studentů v denních maturitních oborech klesne pod 240 a u denních učebních oborů počet 
učňů klesne pod 270 (bez nástaveb a VOŠ). Neznamená to, že je potřebné ihned činit kroky, 
nicméně je to počet, kdy je potřebné školu více sledovat. Jana Fialová doplnila, že v současné 
době konkrétní seznam není, bude se vycházet z konceptu, který byl schválen před dvěma lety. 
Ladislav Brož řekl, že bude důležitá komunikace se zástupci města a obcí. Dagmar Nejedlá 
informovala, že byla oslovena některými řediteli škol kvůli problematice monitorovacích zpráv 
z OPVK. Práce projektových manažerů je špatná. Monitorovací zprávy jsou kvůli jedné, nebo 
dvěma chybám zamítnuty. Na příští zasedání bude pozvaná Ing. Jana Hadravová z důvodu oprav 
v monitorovacích zprávách.

Členové výboru obdrželi podkladový materiál „Zásady Zastupitelstva kraje Vysočina pro 
poskytování systémové dotace na pořizování a opravy učebních pomůcek základních uměleckých 
škol. Členové výboru byli vyzváni k nominaci jednoho člena do hodnotící komise.

Usnesení 09/02/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
nominuje
do hodnotící komise pro poskytování systémové dotace na pořizování a opravy učebních pomůcek 
základních uměleckých škol člena VVVZ Jaroslava Ptáčka.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 7. března 2013 od 15.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.

9. Závěr
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.

Ladislav Jirků
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Miroslav Pech
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 11. února 2013.




